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توضیحات زنگنه درخصوص 
رفع ناترازی صندوق  های بازنشستگی در مجلس

سخنگوی کمیسیون تلفیق گفت: یکسری اصلاحات صندوق های بازنشستگی 
اصلاحات مدیریتی اســت که برایش  بند بسیار مهم آوردیم، باید ظرف ۶ ماه 

آیین نامه شرایط احراز پست در صندو ق ها و شرکت تدوین و مصوب شود.
به گزارش ایلنا، محســن زنگنه ، گفت: مشــکل صندوق های بازنشستگی به 
چندین صورت نهادی حل می شــود؛ نخســت این که برای صندوق  ها ما یک 
مصوبه ای داشــتیم مبنی بر این که آنها را بررســی می کنیــم تا بعضی  از آن ها 

ادغام شوند.
وی افــزود: اقدام دیگر این بود که صندوق ها به جای بنگاه محوری به ســمت 
مدیریت سهامی بروند، بنگاه های کوچک و آن هایی که زیر ۵۰۰ میلیارد تومان 
ارزش دارند واگذار شوند. این ها اصلاحات ساختاری و نهادی است که در برنامه 

هم آمده است.
ســخنگوی کمیســیون تلفیق برنامه هفتم توسعه کشــور ادامه داد: یکسری 
اصلاحات هم اصلاحات مدیریتی اســت که برایش بند بسیار مهم آوردیم باید 
ظرف ۶ ماه آیین نامه شــرایط احراز پســت درصندو ق ها و شــرکت تدوین و 
مصوب شــود تا مدیران فعلی بر اساس آن شــرایط صلاحیت سنجی شوند و 
آن هایی که این صلاحیت را ندارند، حذف شــوند. این باعث می شــود ۳ هزار 

پست هیأت مدیره ای و مدیرعاملی را عملًا به این تریب اصلاح کنیم .
وی با اشاره به این که اصلاح دیگر تراز کردن ورودی و خروجی صندو ق هاست 
آن هم هنگامی ورودی با خروجی اش تناســب ندارد، یادآور شد: حق بیمه ای 
که هر سال شاغلین پرداخت می کنند خروجی اش چیست؟ مستمری است که 
از سوی صندوق  پرداخت می شــود. این مستمری از کِی پرداخت می شود؟ از 
زمانی که فرد بازنشســته می شود؛ توجه داشته باشید فرد در  سن۴۸ سالگی 
بازنشســته می شود. یعنی فرد ۳۰ سال حق بیمه می دهد، اما بیش از ۳۰سال 

ممکن است حق بیمه بگیرد.
زنگنه تاکید کرد: در جدولی که اعلام شــد یک ابهاماتی وجود داشت که بنده 
هم در هنگام قرائت گفتم ابهاماتی وجود دارد. تصور بر اساس آن مصوبات این 
است ســن بازنشستگی ۱۲ سال برای کســانی که تازه وارد می شوند افزایش 
پیدا می کند، اما رئیس مجلس قبل از رأی گیری با این شرط رأی گیری کردند 
که حداکثر سن سنوات خدمتی ۳۵ ســال باشد، البته این امکان را برای فرد 
گذاشتیم که بیشــتر ادامه دهد یا با شرایطی اگر فردی سر ۳۰ سال خواست 
بازنشسته شود، بتواند.. در تبصره ۶ این اختیار را به فرد داد ه ایم که  بر اساس 

قوانین سازمان های بیمه گر بتواند بازنشست شود.
ســخنگوی کمیســیون تلفیق بیان کرد: آیین نامه می گوید آن چیزی که از 
تریبون مجلس قرائت می شــود و نماینــدگان رأی می دهند آن مرجع قانونی 
اســت.حتی مذاکرات صحن هم برای قانون گذار مرجع اســت و چون هنگام 
رأی گیری حداکثر سن سنواتی برای آقایان ۳۵ سال و خانم ها ۳۰ سال  مطرح 
شده است لذا این معیار و ملاک است. حال ممکن به شورای نگهبان برود این 

شورای ابهام بگیرد انشالله ابهام را برطرف می کنیم.

یک عضو کمیسیون اجتماعی:
ایرادات وارده به طرح ساماندهی کارکنان دولت

 قابل رفع است 
یکی از اعضای کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: عمده ایرادات 
مطرح شده از سوی شــورای نگهبان و مجمع تشخیص مصلحت نظام درباره 

طرح ساماندهی کارکنان دولت قابل رفع است.
به گزارش ایســنا، سید کریم حسینی رســیدگی به طرح ساماندهی کارکنان 
دولــت را از اولویت های کمیســیون اجتماعی مجلس عنــوان کرد و گفت: به 
اعتقاد ما عمده ایرادات مطرح شده از سوی شورای نگهبان و مجمع تشخیص 
مصلحت نظام به طرح ســاماندهی کارکنان دولت قابل رفع اســت و می توان 
این طرح را مجدداً به جریان انداخت که تا قبل از پایان ســال تبدیل به قانون 
شده و اجرایی شود و بتوانیم شرکت های واسط نیروی انسانی را از جلوی پای 

کارمندان و کارگرانی که مشغول به کار هستند، برداریم.
وی همچنین در پاســخ به پرسشی درباره میزان حقوق کارگران در سال آتی 
اظهار کرد: در خصوص افزایش حقوق کارگران قطعاً کمیسیون اجتماعی نظر 
مشــورتی خود را ارائه خواهد داد، اما تصمیم نهایی با شــورایی اســت که در 
وزارت کار تشــکیل می شود. این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس تاکید کرد: 
نظرات نمایندگان و اعضای کمیسیون اجتماعی این است که ما حداکثر تلاش 
را داشته باشیم که با توجه به عدد تورمی موجود در کشور و همچنین وضعیت 
معیشتی کارگران، توجه ویژه ای به قشر کارگر شود و در این زمینه نیز از طرح 

مسائل احساسی و شعاری عبور کرده و به واقعیت وضعیت کشور برسیم.
حســینی درباره میزان حداقل افزایش حقوق کارگران با تاکید بر اینکه قطعاً 
حقوق کارگران افزایش معقولی خواهد داشت، گفت: عدد ایده آل در این زمینه 
عدد تورم اســت اما قطعاً همه اجزا را کنار هم می گذاریم. کف افزایش حقوق 
کارگران رقمی است که از ســوی دولت برای کارمندان و بازنشستگان تعیین 

می شود.

اجرای حکم قصاص قاتل 
شهید حمیدرضا الداغی 

حکم قصاص قاتل شهید الداغی صبح دیروز در شهرستان سبزوار اجرا شد.
به گزارش برنا؛ شهید حمیدرضا الداغی ساعت ۲۱ روز هشتم اردیبهشت در یکی 
از معابر شــهری سبزوار به منظور دفاع از همشهریان خود از سوی چند جوان به 

شدت مورد اصابت ضربات سلاح سرد قرار گرفت و به فیض شهادت نائل آمد.
طبق بررسی ها مشخص شد ۲ متهم پرونده دارای سوابق متعدد کیفری هستند 
که در واکنش به دفاع شهید الداغی از دختر جوان ناجوانمردانه با سلاح سرد وی 
را از پشت سر مورد اصابت چاقو و سپس نفر دوم از روبرو مورد جرح شدید قرار 

می دهند و پس از ارتکاب جرم از محل متواری می شوند.
بلافاصله بعد از این حادثه با دستور قضایی، اکیپ جنایی تحقیقات خود را آغاز 
و در کمتر از ۱۰ ســاعت ضاربین شناســایی و به اتهام مشــارکت در قتل عمد 

دستگیر شدند.
بعد از این حادثه حجت الاسلام والمســلمین محسنی اژه ای رئیس قوه قضائیه 

دستور رسیدگی قاطع به این پرونده را صادر کرد.
پــس از تایید حکم صادره در دیوان عالی کشــور، حکم قصاص این متهم صبح 

امروز در شهرستان سبزوار اجرا شد.

گر تو قرآن بر این نمط خوانی ببری
 رونق مسلمانی!

ادامه از صفحه 1
 ای کاش »کارهای سیاســی« به مشــارالیه اجازه  می داد و مراجعه به تفسیر 
مجمــع البیان -که در خانه هر روحانی وجود دارد-  می نمود و می دید که شــآن 
نزول ســوره کافرون در مورد آمدن ســران قریش خدمت پیامبر رحمت)ص(  و 
درخواســت یک سال عبادت بت ها توسط مسلمین و یک سال عبادت خدا توسط 

مشرکین بوده و نه گفت وگو و ارائه نظر .
باری ، اگر بنا شــود ایده »گفت وگوی تمدن ها« به قرآن عرضه شود ، مدار آن 
آیه ۱۱۱ ســوره بقره است که ســخن از؛ »قُلْ هاتوُا برُْهانکَُمْ« است و نیز آیه ۶۴ 
ســوره آل عمران است که فرمود: »قُلْ یاَ أهَْلَ الکْتَاب تعََالوَْا إلیَ کَلمَةٍ سَوَاءٍ بیَْنَنَا 
وَبیَْنَکُمْ؛  بگو: »ای اهل کتاب، بیایید بر ســر ســخنی که میان ما و شما یکسان 

است بایستیم«.
و حتــی اگر دنیا ، دنیای »جنگ تمدن ها« هم باشــد، راهکار قرآن طبق آیه 
لمۡ فَٱجنَح لهََا«، بر پذیرش گفت وگو و خاموش  ۶۱ سوره انفال؛ »إن جَنَحُواْ للسَّ

کردن آتش جنگ است.
بعید است جناب امام جمعه فرصت کند و کتاب »احتجاج« مرحوم طبرسی را 
مطالعه نماید که مملو از گفت وگوهای رســول الله)ص( و اهل بیتش)ع( با دنیای 
آن روز و منکرین و یا معاندین فکری و دینی و سیاسی بوده، و در تمام روایات آن 
کتاب محور »گفت وگو« است و طبعا در آن گفت وگوها نظریه پردازی و قانع شدن 

و یا نقد نظریات شکل گرفته است .
بنای این قلم ورود در سخنان نسنجیده سیاسی و احیانا دینی که به وفور دیده 
 می شود نیست اما گاهی »مظلومیت دین« ما را از این بنا خارج  می کند و سخن 

کوتاهی در دفاع از دین تقدیم  می شود چرا که؛ »کُلُّکُمْ راعٍ وَ کُلُّکُمْ مَسْئُول«!

مجلس

عدلیه

یادداشت

نشســت کنگره سراسری خانه کارگر با حضور 
ریاست و اعضا در مجتمع کارگران شهید امامی 

چمخاله برگزار شد.
به گزارش ایلنا، علیرضا محجوب، دبیرکل خانه 
کارگر در نشست کنگره سراسری خانه کارگر 
گفت: مســئله مهم ما در این کنگره تطبیق با 
قانــون جدید درباره خانه هــای کارگر بود، بنا 
اســت آیین نامه ای برای آن تنظیم شود که تا 
امروز به وزارت کشــور ابلاغ نشــده تا تطبیق 

اتفاق بیفتد.
دبیرکل خانه کارگــر ادامه داد: در قانون جدید 
منع فعالیت های سیاســی بــه صراحت اعلام 
شده است، برای مســئولیت ها هم عنوان های 
جدیدی مطرح شــده که باید خــود را با آن 

تطبیق بدهیم.
وی عنــوان کــرد: دولت افزایش ســن را در 
پیشنهاد خود آورد، انتظار داشتیم در مجلس 
کنار گذاشته شــود، اما مجلس با نمایندگانی 
مانند بابایی همراهی نکــرد، اکنون باید برای 
شورای نگهبان و مجمع تشخیص مصلحت نظام 

توضیحات ارائه شــود. این فعال حوزه کارگری 
ادامــه داد: ما تلاش های خــود را در این حوزه 
ادامه خواهیم داد، این یک اقدام تند، یک طرفه، 
نامربوط و بدون محاســبه است، کسی در دنیا 
پیدا نشــده ۴۲ سال را اســاس بازنشستگی 
قــرار دهد. وی تصریح  کرد: وقتی افراد مطالعه 
نمی کننــد و مطلبی می نویســند نتیجه این 
می شود که می گویند ۳۵ سال سابقه سرجای 
خود اســت؛ در صورتی که فقط برای مشاغل 
ســخت و زیان آور و بازنشستگی های پیش از 

موعد و برخی موارد محدود صدق می کند.
محجوب گفت: لغو تصمیمی که گرفته شــده 
دو ســوم رأی مجلس را می خواهد و این نشان  
می دهد کار سخت شــده اما ما به مسیر خود 

ادامه خواهیم داد.
نظام استاد شاگردی
 قابلیت اجرا ندارد

وی با اشاره به نظام استاد شاگردی اظهار کرد: 
این تصمیم با چه محاسبه ای گرفته شده است، 
شــرایط بازار کار و عرضه و تقاضا تغییر کرده 

است، عرضه کننده نیروی کار به کارهای ساده 
تمایلی ندارند و جنس تقاضای کار تغییر کرده 
است. دبیرکل خانه کارگر گفت: براساس قانون 
جدید، سقف افزایش سابقه ۴۲ سال و یک ماه 
اســت، سن بازنشستگی هم به ۶۲ سال و یک 
ماه می رسد و این تصمیم گیری کاملًا یک طرفه 
اســت. این نماینــده ادوار مجلــس ادامه  داد: 
نمی گوییم نیروی کار نیست، نیروی کار برای 
مســیری که می خواهیم نیست، حتی باوجود 
اینکه کارهایی انجام شده و مراکز آموزش عالی 
تربیت دانشجویان متناسب با نیروی کار موظف 

شدند، اما این کارها ره گشا نیست. 
دبیرکل خانه کارگر بیان کرد: بحران جمعیتی 
داشــتیم، پیش بینی علمی شــده و نرخ رشد 
کاهش پیدا کــرده، بنابراین کمبود نیروی کار 
را شاهد هستیم و برای همین برای ۱۰۰ شغل 
که به کارگیــری اتباع در آن ممنوع بود مطرح 
شد که بتوانند اتباع را به کارگیری کنند؛ بعد در 
این شرایط برخی نظام استاد شاگردی را مطرح 
می کنند. وی ادامه داد: ما کارآموزی را داشتیم 

که الان هم داریم و شرایط آن هم تعریف شده 
اســت، اگر هدف این است که چیز بی ضابطه 
را شاهد باشــیم، چون شرایط عملی شدن آن 
وجود نــدارد، برخی افرادی که خواســتار آن 

بودند خیال استثمار را به گور خواهند برد.
محجوب خاطرنشان کرد: به فرض امکان نظام 
اســتاد شاگردی، آیا این کار عادلانه است، چرا 
بایــد قانون دور زده شــود، دور زدن قانون در 

قانون برنامه چه مفهومی دارد.
وی ادامــه داد: دولت که ابتــدا این موضوع را 
طرح کرده بود آن را از پیش نویس خود حذف 
کرد اما مجلس مجدد آن را مطرح می کند که 
نشان می دهد نفوذ اشراف و صاحبان ثروت در 
مجلس بیشــتر از جامعه کار است و دولت از 
مجلس، کارگری تر اســت که ایــن موضوع را 

حذف کرد.
علی ربیعی، عضو شــورای مرکزی خانه کارگر 
نیز در ادامه این نشســت گفت: متوسط رشد 
اقتصادی ما در ۴۰ ســال بیــن ۲ تا ۳ درصد 
بود در صورتی که در ســندهای چشم انداز ۸ 

درصد پیش بینی شده و این موضوع فاصله ما 
را با کشــورهای دیگر بیشتر کرده و در جامعه 

کارگری هم تأثیرگذار است.
عضو شــورای مرکزی خانه کارگــر ادامه داد: 
فقــدان رشــد اقتصادی باعث شــده صندوق 
تأمین اجتماعی ناپایدار شود، چرا که کارخانه ها 
شــکل نگرفته اند و کارگران صنعتی ما رشــد 
پیدا نکرده اند، ما صنایع را نوسازی نکردیم که 

خطرناک است.
وزیر اسبق کار عنوان کرد: تعداد افراد در انتظار 
شــغل و ناامید در دست یابی به شغل روزبه روز 
بیشتر می شود؛ امروز میانگین بیکاری در بین 
جوانان ۲۰ تا ۳۰ درصد اســت، افرادی که نه 
شــغل دارند، نه در حال آموزشــند و نه دارای 

مهارت، در حال افزایش است.  
وی اضافه کرد: شــغل هایی به وجود آمده که 
کیفیت ندارند، ۲ میلیون شــاغل در اسنپ و 

تپسی در یک شهر داریم.
ایــن مســئول بیــان کــرد: اعلام می شــود 
کــه اشــتغال زایی شده اســت؛ امــا این هــا 
ناامیدکننده تریــن و ناپایدارترین شــغل هایی 

هستند که ایجاد شده است.
زیرساخت ها برای نیروی کار آینده 

فراهم نیست
ربیعــی اظهار کــرد: عدم رشــد اقتصادی به 
گســترش فقر منجر می شــود، فردی که یک 
بیماری پیــدا می کند از دهک خود ســقوط 
می کنــد و در این شــرایط سیاســت گذاری 
معطوف به حفظ طبقه داشته باشیم که ممکن 
نمی شود. سخنگوی ســابق دولت با اشاره به 
تغییرات جمعیتی در کشــور گفت: نیروی کار 
آینده از نظر ســلیقه و ذائقه شــغلی متفاوت 
هســتند و برای مواجهه با آن آمادگی نداریم، 
باید مشاغل خدماتی را افزایش دهیم.گرایش 
نیروی کار در آینده بر مبنای تکنولوژی خواهد 
بود و با کاهش پهنای باند و نبود زیرســاخت 

برای آینده با بحران شغل مواجه خواهیم شد.
باید برای جذب نسل جدید

 در خانه کارگر برنامه ریزی شود
عضو شــورای مرکزی خانه کارگر درباره خانه 
کارگر گفــت: ما باید در خانــه کارگر طوری 
انعطاف ایجاد کنیم که کارگران نســل جدید 
هم بین ما جا داشته باشــند و مشاغل آینده را 
هم مد نظر قرار دهیم؛ در واقع باید تشــکلات 
انعطاف پذیر باشــند تا نســل جدید هم برای 

عضویت گرایش داشته باشند.
وی ادامه داد: برای حمایت از مشاغل آینده باید 
برنامه داشته و زیرساخت قانونی را فراهم کنیم.
ربیعــی بیان کــرد: خانه کارگر یک تشــکل 
اجتماعی و حمایتی برخواسته از طبقه کارگر 
است و باتوجه به اینکه فقر در جامعه در حال 
افزایش است ما باید وظیفه خود را بیشتر کنیم 
و بدانیم چطور از کارگران بیشتر حمایت کنیم.
وی خاطرنشــان کرد: رمز اثرگذاری این است 
که باید تشکل را با جذب نسل جدید و ارتباط 

بیشتر با اعضا قوی کنیم.

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی می گوید: 
با توجه به شــرایط عمومی انتخاباتی وضعیت برای دولت 
مطلوب اســت و علی القاعده مجلس آینــده در گام اول 
همســو و همراه با دولت اســت، البته هر اندازه یکپارچه 
باشند در فرآیند اجرای تکالیف قانونی خود دچار اختلاف 

خواهند شد.
بــه گــزارش خبرآنلاین، »ســکوت رئیســی« در مقابل 
ردصلاحیت ها نه تنها شکســته نشــد، بلکه وزیر کشور 
دولتش طی چند نوبت از عملکرد این هیات ها دفاع کرده 
اســت محمد عطریانفر، چهره شــاخص حزب کارگزاران 
بر این باورست که ســکوت رئیسی به دلیل رضایت او از 

اقدامات هیئت های اجرایی است.
در ادامه گفتگوی محمد عطریانفر، عضو شــورای مرکزی 

حزب کارگزاران سازندگی را می خوانید:
آقای عطریانفر! با وجود گذشت بیش از یک هفته 
از اعلام نتایج بررســی صلاحیت ها در هیات های 
اجرایی، همچنان عملکــرد این هیات ها محل نقد 
و بررسی است، ارزیابی شما از عملکرد هیئت های 

اجرایی به چه صورت است؟
واقعیت این اســت کــه برای اظهار نظر بایــد از جزئیات 
پرونــده افراد مطلع بود امــا در مجموع جهت گیری کلی 
نهادهایی نظیــر هیئت های اجرایــی و نهادهای نظارتی 
دربــاره انتخابات، از گذشــته های دور شــاهد بودیم که 

انتظار جامعه در مورد رعایت انصاف و بی طرفی را برآورده 
نمیکــرد، لذا باید به گذشــته توجه کرد و ســپس اظهار 
نظــر کرد. نکته دیگر در مورد شــرایط تایید صلاحیت ها 
مقدمه ای اســت که حدود ۳ ماه پیش مجلس قانونی در 
قالب پیش ثبت نام مطرح کرد و این فرصت را از گروه های 
سیاســی گرفت که بتوانند با نیروهــای مورد نظر خود را 
معرفــی کنند. با قانون پیش ثبت نــام فرصت حضور را از 
چهره های شــاخصی که احزاب می توانستند بر روی آنها 

سرمایه گذاری کنند گرفتند.
به نظر می رسد که دولت سیزدهم به دنبال مجلسی 

بدون حضور چهره های منتقد است.
حقیقت این اســت که آقایانی که پشت صحنه انتخابات 
مجلس آینده هســتند از همین الان اظهــار نظر کردند 
کــه مجلــس تماماً اصول گرا اســت، معنی ایــن رفتار و 
رویکرد چنین اســت که از قسمت بزرگ قاطبه نیروهای 
اصلاح طلــب که رویکردی به ســمت توســعه دارند، در 
مجلس آینده محروم خواهیم بود و تبعاً چنین مجلســی 
خــود به خود فرصــت را از نیروی منتقــدی که بخواهد 
متفاوت از اندیشــه اصول گرایی برای اداره کشــور نکته و 

نظری داشته باشد، گرفت.
بنابراین می توان پیش بینی کــرد که در مجلس آینده از 
جنــس نقدی که در مجالس چهــارم و پنجم مطرح بود، 

مشاهده نخواهیم کرد.

عقلای سیاست از شورای نگهبان انتظار دارن
شــورای نگهبان تا چــه اندازه می تواند مســیر 
هیئت های اجرایی در نحــوه احراز صلاحیت ها را 

اصلاح کند؟
این ســوال همیشــه قابل طرح اســت، به این معنی که 
وظیفــه هیئت هــای نظارتی این اســت کــه از حقوق 
نامزدهای انتخاباتی که احتمــالاً در تیررس ردصلاحیت 
قرار می گیرند، دفاع کنند. در چنین مقطعی می توان این 
انتظار را به صورت جدی تر از شــورای نگهبان داشت که 
اگر چهره ها و شــخصیت هایی بوده باشند که حقی از آنها 

ضایع شده باشد را رفع ظلم کند.
بسیاری از منتقدین عملکرد هیئت های اجرایی در 
قضیه ردصلاحیت ها به سکوت رئیسی در این زمینه 
اشــاره می کنند، ارزیابی شما از سکوت دولت برابر 

ردصلاحیت ها به چه صورت است؟
در شرایط فعلی بنده طرفدار عدم اظهارنظر دولت درباره 
نحوه احراز صلاحیت ها هســتم چرا که دولت مشروعیت 
خــود را از مجلس می گیرد، لذا هر گونه اظهار نظر دولت 
می توانــد به نوعی تمایل دولت به این ســمت باشــد که 
مجلسی مطابق با سلایق او شــکل بگیرد و از این طریق 

بتواند برنامه های خود را تایید و تصویب کند.
امــا در مجموع بــا توجه به اینکه دولت اصول گرا اســت 
و میــدان حضــور نامزدهای انتخاباتی عمدتــاً در اختیار 

نیروهای اصول گرا قــرار دارد، تمنا، مطالبه و میل دولت 
تأمین شــده اســت لــذا اظهارنظری در ایــن مورد هم 

نمی کنند و نخواهند کرد.
البته طبیعی است در مورد دولت روحانی شرایط متفاوت 
بود چراکه دولت یک خواســته داشت و مجلس خواسته 
دیگری، از این رو دولت در مــورد رعایت حقوق برخی از 
داوطلبیــن پیامی را به جامعه و یا دســتگاه های نظارتی 

منتقل می کرد.
 نکته دیگر این اســت که دولت از طریق وزارت کشــور 
مجری انتخابات محسوب می شود و این نکته ای است که 

روحانی آن را در نظر می گرفت.
در نهایت اینکه زمینه در دولت رئیسی و روحانی متفاوت 
است به این معنی که در دولت قبل جریانات انتخاباتی که 
از جنس شــورای نگهبان نظارت داشتند مطابق با سلیقه 
دولت نبود و نسبت به دولت مسئله داشت در حال حاضر 
این وضعیت در مورد دولت و دستگاه نظارتی وجود ندارد 

و مسیر برای اینها هموار است.
در حقیقت با توجه به شــرایط عمومی وضعیت انتخابات 
آینده برای دولت مطلوب است و علی القاعده مجلس آینده 
در گام اول همســو و همراه با دولت است، البته هر اندازه 
یکپارچه باشــند در فرآیند اجرای تکالیــف قانونی خود 
دچار اختلاف خواهند شــد و نوعی فراکسیون هم مجدداً 

بر مجلس حاکم خواهد شد.

محجوب در نشست کنگره سراسری خانه کارگر:

افزایش سن بازنشستگی تصمیمی یک طرفه و تند بود
ربیعی: فقدان رشد اقتصادی باعث ناپایداری صندوق تأمین اجتماعی است

واکنش عطریانفر به رد صلاحیت ها:

رئیسی از اقدامات هیات های اجرایی راضی است
مجلس فرصت حضور در انتخابات را از اصلاح طلبان گرفت

رئیس تشــخیص مصلحت نظام با تاکید براینکه باید 
قدر تبلیغ دین را بدانیم  که خاصیت فراوان دارد، گفت: 
امروز دعوت اســلام باید چنین باشــد که نسل جدید 
ســوال دارد و ســوال هم دعوا ندارد. جوانان را از دین 

فراری ندهیم
بــه گزارش ایســنا، صادق آملی لاریجانی در مراســم 
بزرگداشــت و یادمان حجت الاســلام والمســلمین 
صفرعلی ادبی )ره( از چهره های ماندگار، مؤسس و مدیر 
حوزه علمیه ولی عصر روستای فریمک هزارجریب که 
به فلسفی ثانی معروف بود، در حسینیه قتلگاه بهشهر، 
با اشاره به اینکه تبلیغ وظیفه انبیای الهی است و مبلغ 
رسالت الله هســتند، اظهار کرد: روحانیت باید تلاش 
کنند تا شمه ای از آن تبلیغ را داشته و به وظیفه خود 

عمل کنند.
وی زندگی کنونی ما را دائما در خوف و ترس دانســت 
و افزود: اما انبیای الهی تنها از خداوند خشیت داشتند.

رئیس تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه عده ای اهل 
مجاهده می شوند که جهاد نفس اشرف بر جهاد بدنی 
اســت و جهاد نفس دشوارتر است، تصریح کرد: انبیای 
الهی اولیای حق هستند که قدم به قدم به سمت خدا 

عروج کردند.
این مقام مســئول با اظهار اینکه ما در مسیر زندگی به 
دنبال کمک هســتیم  و صراط مستقیم، عبودیت حق 
است؛ ادامه داد: اینکه هر چه حق بفرماید عمل کنیم و 
اگر به عمل رسید، انسان عبد است. خشیت از خداوند 
پشتوانه روحی و معنوی عظیم  می خواهد که کار اولیاء 

و آنانی است که اهل مجاهده و جهاد نفس هستند.
رئیس تشــخیص مصلحت نظام، با توصیــه بر اینکه 

فرصت هــای زندگی را قدر بدانیم و مصداق تبلیغ دین 
باشیم، خاطرنشان کرد: امام  معصوم دعایش مستجاب 
اســت و کســی همچون مرحوم ادبی و علمایی که در 
طول شب، روز، ماه ها و سال ها مذاکره دین  می کردند و 
شیعیان را جمع کرده؛ مصداق احیای امر اولیای الهی 
هســتند و باید قدر خود و اوقاتمان را بدانیم و به باطل 
هدر ندهیم که زندگی ما به ســرعت در حال گذشتن 

است.
آیــت الله آملی لاریجانی با یــادآوری از اینکه خداوند 
حاضر بر همه ماســت و باید براســاس اوامر الهی عمل 
کنیــم، تصریح کرد: ولایت ائمه اطهــار به ورع، تقوا و 
تلاش برای دوری از گناهان و خیرات است و بزرگ ترین 

عذاب برای کسی است که از قافله عقب ماند.
وی اظهار کرد: یهودیان در غزه هزاران کودک را کشتند 
و ارزش الهی و انســانی و اخلاقی را رعایت نمی کنند و 

افراد بی گناه را به خاک و خون کشیدند.
آملــی لاریجانی با بیان اینکه هدایت، مســاله غریبی 
نیســت و اگر کسی شبهه دارد با مهربانی جواب دهید 
که این هدایت است، گفت: در دین هر چیزی به کسی 
بیاموزید هدایت است. رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام درباره گرامیداشت هفته بسیج گفت: بسیج تقدیر 
مدبرانه و حکیمانه امام است که باقیات صالحات ایشان 

محسوب می شود که در کل دنیا اثرگذار است.
وی گفت: امروز دعوت اسلام باید چنین باشد که نسل 
جدید ســوال دارد و سوال هم دعوا ندارد. باید با فکر و 
تدبیر، ســوال را فهم کرد و مســاله را طرح و اسلام را 
تعریف کرد. همچنین اسلام و دین را شناساند و جوانان 

را از دین فراری ندهیم.

معــاون اول قوه قضائیه با اشــاره بــه جنایات رژیم 
اشغالگر صهیونیستی در غزه گفت: امروز در غزه شاهد 
بی سابقه ترین فجایع انسانی توسط مدعیان حقوق بشر 

هستیم.
به گزارش ایلنا، حجت الاســلام و المســلمین محمد 
مصدق، معاون اول قوه قضائیه در جمع دادستان ها و 
رؤسای بخش استان های آذربایجان شرقی و اردبیل با 
اشاره به اینکه امروز سوال مهمی که در جهان فلسفه 
و علوم انســانی با آن مواجه هستیم و این سوال توجه 
بســیاری از نظریه پردازان را به خــود جلب کرده آن 
است که آیا آرمان انسان گرایی محقق شده؟امروز حال 
بشر خوب اســت؟ اکنون وضعیت بشر، حقوق بشر و 

حقوق کودک خوب است؟ 
وی اضافه کرد: آیا اساســی ترین حقوق انســان یعنی 
حق حیات، حق ســلامت، حــق حیثیت، حق آزادی 
در این تمدنِ بســیار بزرگ تضمین شــده است؟ در 
کشــور های مختلف به ویژه کشور های مدعیان حقوق 
بشر در حال بررسی این موضوع هستیم که آیا حقوق 
کودکان و زنان که جــزو وجدانی ترین و بدیهی ترین 
حقوق کودک است، در جهان امروز تامین شده است؟
کرد:  والمســلمین مصدق خاطرنشان  حجت الاسلام 
امروز در غزه در عرصه بین المللی شاهد بی سابقه ترین 
فجایع انسانی توسط مدعیان حقوق بشر، انسان گرایی 

و اومانیست هستیم. 
آیا این حوادث و این فضاحت ها نشان انحطاط و پایان 

تفکر اومانیستی نیست.
 معــاون اول قوه قضائیه خاطرنشــان کرد: در اعلامیه 
جهانی حقوق بشــر در ســال ۱۹۴۸، اعلامیه حقوق 

کودک، در ســال ۱۹۵۹ اعلامیه حمایــت از زنان و 
کودکان در مواقع اضطراری و برخورد های مســلحانه، 
در ســال ۱۹۷۴ و بعد از آن کنواسیون حقوق کودک 
در سال ۱۹۸۹ که به تصویب مجمع عمومی سازمان 

ملل رسیده است. 
ایــن موضوعات مورد توجه قرار گرفته و مصوباتی هم 
در پی دارد، اما وضعیت ما در دنیا بهترشــده اســت! 
وی با تاکید بر لزوم برگزاری نشست های بین المللی 
علمی و تخصصی گفت: برگزاری این نشست ضروری 
اســت، اما نه توســط حاکمان و دولت ها بلکه توسط 
فرهیختگان جوامع مختلف و ملت ها. این نشســت ها 
باید توســط دانشــمندان اعــم از جامعه شناســان، 
حقوق دانان روان شناســان و همه کسانی که راجع به 

انسان حرف دارند، برگزار شود.
معــاون اول قــوه قضائیــه در انتقاد از دانشــمندان 
کشــورمان نیز بیان کرد: متاســفانه بنظر می رســد 
حوزه هــا و دانشــگاه ها نیز نســبت به ایــن موضوع 
غفلــت کرده  اند، این در حالی اســت که هیچ مکتبی 
به اندازه مکتب اســلام در رابطه ی با حقوق انسان به 
ویژه حمایت حقوق انسان های در معرض خطر مانند 

کودکان و زنان سخن نگفته است. 
وی در ادامــه تصریــح کرد: جامع تریــن مکتب، که 
جامعه ترین ســخنان را در خصــوص حقوق کودک 
مطرح کرده اســت، مکتب اسلام و قرآن شریف است، 
بــا این وجود متاســفانه در محافل علمی به مصوبات 
حمایت از کودک به کنوانســیون ها ومصوبات سازمان 
ملل اســتناد می شــود و هیچ وقت حرفی از اسلام و 

قرآن حرفی به میان نمی آید؛ در حالی است.

آملی لاریجانی: 

نسل جدید سوال دارد و سوال هم دعوا ندارد
معاون اول قوه قضائیه:

در غزه شاهد بی سابقه ترین فجایع انسانی هستیم






